
 

REFERAT FÆLLESBESTYRELSESMØDE 
Eskilstrup Børne- og Skolefællesskab   
      Onsdag d.25.10.23 

Deltagere: Forældrerepræsentanter: Fie, Helle, Laura, Stefanie, Maja 
Medarbejder- og elevrepræsentanter: Stephanie, Aya, Anne, Gi e, Anita 
Ledelse: Henrik, Karina, Klaus 
      

A ud: Lisbet, Victor, Jane 

Mødeleder: Helle  

Ordfører: Fie  

Referent: Karina 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
2. Godkendelse af dagsorden samt lføjelser l punktet eventuelt 

Kort evaluering af den korte video efter sidste møde.. 
Dagsordens opbygning er ændret, så der nu er et felt med a ud. 

3. Orienteringer fra formanden, elever, medarbejdere, ledelse  
- Nybesatte stillinger på skolen 
- Et Guldborgsund i Balance – (Opfølgning – Kan eventuelt flyttes til evt. hvis det kalder på yderligere 

drøftelse) 
Nybesatte stillinger på skolen: 
Der er ansat 3 pædagoger til UBC.  
Der er ansat 1 lærer til UBC.  

 
Lige nu arbejdes der på budgetopfølgning UC. Der er elever på vej ud, men også nye visiterede elever.  

 Der er stillingsopslag i Børneland. En pædagog og en pædagogisk assistent. 
 

Et Guldborgsund i Balance: 
 Skoleområdet er stort set gået fri i første omgang, men i 2024 kommer et nyt sparekatalog, hvor der kan komme 

besparelser på skoleområdet. Vi skal fortsætte med at vise at Eskilstrup er en landsbyordning, der er værd at 
bevare og være opmærksomme på at bruge medierne aktivt.  

 
 Uanmeldt tilsyn: 
 25. oktober kom der uanmeldt tilsyn til Søruphus. Det gik godt. 

 
 Indskrivning af nye elever til børnehaveklasse: 

Tirsdag 31. oktober. 
1.december er der et overblik over hvor mange elever vi får til skolen. 

 
Nyt rengøringsselskab under kommunen – ”Rent Guld”: 

 Fra 20.12.2023 tiltræder et korps af nye rengøringsassistenter på skoler, daginstitutioner og plejecentre i område 
nord. De er tilknyttet et fast sted og laver synlig rengøring. De er ansat på fuld tid. Det vil være aktivitetsbaseret 



rengøring – dvs. ikke hvad der står af opgave på dagen, men der ses på, hvad der er behov for. Derudover vil der 
være en robot, der tager sig af de større flader og arealer.  

 
Elevrådet: 

 Der arbejdes stadig på resultaterne fra trivselsundersøgelsen, hvor der er lavet opklarende spørgsmål til 5.-9. 
klasse. De er stillet i klasserne og behandles på næste elevrådsmøde.  
Den 10.-12. november tager formand og næstformand til Landskonference for Danske Skoleelever. Det holdes i 
Århus. Temaet er trivsel. 

 
 Søruphus: 
 Rasmus Nonboe er ny leder og har haft en spændende og travl opstart.  

 
Skolernes motionsdag: 
Det gik rig g godt. Skolebørn og børnehavebørn var sammen på tværs, og de store tog sig af de små. Mange var 
samme med andre end dem, de plejer. 

 
 

4. Trafik 
Sidste nyt 
- Evaluering af trafikevents i uge 41  
- Planlægning af ny trafikevent til december 
- Nedslag i hverdagen hen over efteråret 

 
Trafikevents uge 41: 
Det gik godt. Der var kun ganske få forseelser. Der var lidt mandefald om eftermiddagen. 
Forslag om at bruge en video, der viser hvad man må og ikke må. 
Der har ikke været klager over trafikken siden, men det var der heller ikke 14 dage efter, at der blev skrevet ud på 
AULA. 
Trafikevent 4. december kl. 7.00, 6. december 13.30 
Ledelsen drøfter at gå ud i udvalgte perioder hen over efteråret.  

 

5. Bygninger og udearealer 
Sidste nyt 

 
- Nye læringsarealer på plejehjemmet 
- Nye badefaciliteter på skolen 
- Renovering af SFO 

 

Plejehjemmet: 
Børnegruppen i lokalerne på plejehjemmet er særligt udsatte og er segregerede fra den store almene 
børnegruppe. Lokalerne er gamle og ikke tidssvarende. De vil nu blive renoveret og moderniseret. De vil blive 
indrettet efter den viden, der er om specialundervisning. Derudover er der ved at blive renoveret døre og vinduer, 
samt nyt tag.  

 
Badefaciliteter: 
Der vil blive sat dør med lås på samt envejsglas, der ikke kan ses igennem i baderummet ved gymnastiksalen på 
skolen. 

 
Renovering af SFO: 

Vi har fået bevilget penge l renovering. Der vil blive udski et gulve og forhåbentlig også køkken. 

 



6. Budgetopfølgning 
Budgetopfølgning gennemgås 
Der er to måneder lbage af kalenderåret. Lige nu har vi et samlet merforbrug på ca 250.000 kr. Især udgi er l 
stø e af børn med særlige behov er høje og følges nøje. Skolens inklusionsudgi er kan ikke matche det 
nuværende udgi sniveau. 

 
Børneland: 
Ved sidste budgetopfølgning var der et større merforbrug. Det er nu formindsket l ca. 57.000 kr. Det er især 
udgi er i forbindelse med sygemeldte medarbejdere og medarbejdere, der har søgt nye job uden for kommunen.  

 
Søruphus: 
Ved sidste budgetopfølgning var der et mindre merbrug. Det er forøget. Der har været nogle lang dssygemeldte 
medarbejdere. Der er købt mere personale ind end der har været budget l. I begge børnehaver har der været 
færre børn end regnet med.  

 

7. An -mobbestrategi 
Skolen har en trivselspoli k fra 2017. Det er også året, hvor det blev lovplig gt for alle skoler at have en 
an mobbestrategi. Vi er i gang med at opdatere den og har bl.a. fokus på at der er en brug handlingsplan, hvis det 
sker at der konstateres mobning. 

 
Forældrebestyrelsen, personalegruppen og elevrådet bliver alle involveret i at lave både et værdiregelsæt og en 
an mobbestrategi. Vi følger DCUM’s værktøjer.  
h ps://dcum.dk/media/2074/atmgrsk.pdf  
h ps://dcum.dk/media/3220/handlingsplan24.pdf  

 
Ved siden af arbejder elevrådet med at udarbejde en undervisningsmiljøplan ud fra forårets na onale 
trivselsundersøgelse.  

 
 

8. Elevrådet 
- Udea aler og skole/hjemsamtaler 

Elevrådet har et ønske om at elever i 8. og 9. klasse må forlade skolen også i 10-frikvarteret og ikke kun i 12-
pausen. 

 
Argumenter fra elevrådet: 
De vil gerne kunne tage hjem og hente evt. glemte ng. 
De vil gerne kunne se andre udeområder end dem, der er på skolen. 
Nogle vil gerne kunne gå en længere tur og f.eks. spise deres madpakke. 

 
En anden mulighed kunne være at omgivelserne på skolen indbyder l samvær, så der ikke er behov for at forlade 
skolen. Det kunne være at valgholdene i h/d kunne byde ind med noget af det prak ske.  

 
Elevrådet har et ønske om at få forklaret hvorfor de ikke må købe energidrikke, slik og chips. De får bare at vide at 
”Det må eleverne ikke.”  Punktet drø es videre med henblik på lbagemelding l eleverne i henhold l skolens 
Sundhedsprofil og kostpoli k.  

 



Fra fællesbestyrelsen er holdningen at man har ønsket at gå den anden vej – nemlig at eleverne heller ikke må 
forlade skolen i 12-pausen. 
Besøg i kiosken er forbundet med udfordringer: Der bliver købt usunde ng, og der er affald på områderne på 
vejen l og fra skolen. Der vil være nogle få, der har svært ved det.  
Der kommer ind imellem klager fra lokalområdet om affald, adfærd på s erne, skubben hinanden ud på vejen. 
Nogle elever kommer ikke hjem l næste me.  

 
Det beslu es at: 
Elevgruppen orienteres om fællesbestyrelsens holdning. Det gøres på et fælles møde for 8. og 9. klasse, hvor der 
er repræsentanter fra forældrestyrelsen, ledelse og medarbejdere. Der opfordres l at der laves en arbejdsgruppe 
af elever fra 8. og 9. hvor de ud fra forældrestyrelsens lbagemeldinger laver en plan for, hvordan de kan 
imødekommes e erfulgt af en prøveperiode, der here er evalueres.  

 
Princip om skolehjemsamarbejde er under udarbejdning ud fra temamødet i foråret og de input, der kom der. KK 
skriver de nuværende input rent og sender med ud som bilag l næste møde. Elevrådet har mulighed for at 
komme med punktet om skole/hjemsamtaler der. 

 

9. Evt. 
(Punkter der kræver sagsbehandling sæ es på listen over kommende punkter) 

 
- Kort evaluering af 22. september 
- Evt. budget i balance 

Byfest og byløb 22. september: 
Det var et supergodt arrangement. Stor opbakning fra hele byen.   

 
Kort evaluering af den korte video efter sidste møde: 
Videoen har gjort at nu ved flere forældre, hvem formanden er. Feedback på at det var godt at man kunne høre 
om fællesstyrelsen i stedet for at skulle læse. Alt hvad der lægges på AULA skal tekstes. Det er et 
handicapdirektiv. Vi afprøver forskellige muligheder. 

 
 

Punkter l kommende møder, som lægges i årshjulet: 
 

Trafik: 
Sigtbarhed og udkørsel ved Søruphus. 
Der bakkes ind i stolper på parkeringspladsen på Søruphus.  

 
Budget i balance 
 

10. Personalesager 
Elevrepræsentanter deltager ikke. 


